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PROTOKÓŁ NR 59/24 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 30 stycznia 2024 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.40 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu 
Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński oraz naczelnicy. Posiedzenie otworzył, 
stwierdził kworum i obradowanie poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. 
Głównym tematem posiedzenia było analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję 
Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 59 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony i rozszerzony o punkt Analiza i opiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w/s utworzenia Programu wspierania edukacji uzdolnionej 
młodzieży, stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 58/23 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (4 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki poinformował, że w związku z ogłoszeniem 
w dniu 29 stycznia 2024 r. tekstu jednolitego ustawy o samorządzie powiatowym, tj. Dz.U.  
z 2024 r. poz. 107, podstawy prawne projektów uchwał będących przedmiotem obrad LVI 
sesji zostały zaktualizowane do obowiązujących przepisów. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdań 
komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie za 2023 r. (druk nr 2/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej z realizacji rocznego planu kontroli za 2023 r. (druk  
nr 3/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 4/LVI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 
komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 5/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk  
nr 6/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 

(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
Na posiedzenie przyszła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar. 
 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia Regulaminu 

gospodarowania środkami finansowymi przeznaczonymi na pomoc zdrowotną 
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Gryfiński (druk nr 7/LVI); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt uchwały określa Regulamin gospodarowania środkami finansowymi 
przeznaczonymi na pomoc zdrowotną dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Gryfiński. Zgodnie z art. 72 ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela, 
organ prowadzący szkoły jest zobowiązany do przeznaczenia corocznie w budżecie 
odpowiednich środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej. Organ prowadzący zobowiązany jest także do określenia 
rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków  
i sposobów ich przyznawania. Projekt uchwały wynika z potrzeby doprecyzowania zapisów 
dotyczących warunków i sposobu przyznawania świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej  
ze środków finansowych przeznaczonych corocznie na ten cel w uchwale budżetowej Powiatu 
Gryfińskiego. Uproszczono procedurę ubiegania się o przyznanie pomocy zdrowotnej m.in. 
poprzez wyeliminowanie żądania zaświadczeń potwierdzających sytuację materialną 
nauczyciela i jego rodziny. Planując powyższe środki na 2024 rok posłużono się 
dotychczasową uchwałą i zaplanowane zostało to na poziomie 46 tysięcy złotych tj. 0,3% 
wynagrodzeń z roku poprzedniego. Rodzaje świadczeń w ramach pomocy zdrowotnej 
rozpisane są w paragrafie 3 Regulaminu. Sposób przyznawania będzie realizowany 
bezpośrednio przez pracowników Wydziału Edukacji Starostwa Powiatowego w Gryfinie, na 
podstawie złożonych wniosków do 15 listopada danego roku. Świadczenia z tytułu pomocy 
zdrowotnej przyznaje Starosta, w oparciu o wykaz wniosków zawierający rekomendowaną 
wysokość świadczenia, przygotowany przez Wydział Edukacji. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy do złożenia wniosku i faktur 
dodatkowo potrzebne jest zaświadczenie lekarskie. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
potwierdziła. Do wniosku dołączamy oryginał zaświadczenia lekarskiego potwierdzający 
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leczenie związane z przewlekłą lub ciężką chorobą, leczenie specjalistyczne, konieczność 
stosowania sprzętu rehabilitacyjnego lub ortopedycznego, konieczność zapewnienia choremu 
dodatkowej opieki, stosowanie leków, wystawione nie wcześniej niż 3 miesiące przed datą 
złożenia wniosku. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że dziwi go konieczność 
poświadczenia przez lekarza. Po pierwsze usługa nie jest refundowana przez NFZ i lekarz 
nawet nie może opisać jakiej przewlekłej choroby to dotyczy. Jest to kolejny po prostu 
papierek, a samo zaświadczenie niczego nie wnosi. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że dotychczas było to wymagane. Pierwszy rok pokaże jak duża liczba będzie 
wnioskujących i kwoty częściowej refundacji wydatków. Być może z czasem będziemy 
zmieniać zapisy, pulę czy wymogi.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 5 Analiza i opiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w/s utworzenia 
Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to projekt uchwały w/s utworzenia Programu wspierania edukacji 
uzdolnionej młodzieży i jest to propozycja zmiany dotychczasowego Programu. Załącznik nr 
1 do niniejszego projektu uchwały - Program wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, jest 
nowym dokumentem, który opisuje uwarunkowania, cele, sposoby działania, spodziewane 
efekty oraz sposób finansowania.  Natomiast załącznik nr 2 określa szczegółowy Regulamin 
przyznawania Stypendium Starosty Gryfińskiego dla uzdolnionej młodzieży, w którym 
wprowadzono następujące zmiany: 
1) dostosowano zapisy określające grupę adresatów, do których skierowane jest stypendium -  
uwzględnia uczniów publicznych szkół ponadpodstawowych (liceum ogólnokształcącego, 
technikum, branżowej szkoły I stopnia), dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Gryfiński; 
2) doprecyzowano warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia naukowe, 
w tym w szczególności podniesiono próg średniej ocen za wysokie wyniki w nauce dla 
uczniów LO z 5,00 do 5,40 oraz ustalono trzy progi średnich ocen (z dotychczasowych 
pięciu); 
3) zmieniono warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia artystyczne 
i sportowe - zniesiono wymóg oceny zachowania i obniżono średnią z przedmiotów do 3,00; 
4) wprowadzono możliwość wystąpienia z wnioskiem o stypendium przez dyrektora szkoły, 
rodzica, opiekuna prawnego lub pełnoletniego ucznia - dotychczas wnioskodawcą mógł być 
dyrektor szkoły lub wychowawca; 
5) dokonano zmiany terminu składania wniosków - wnioski składa się raz w roku w terminie 
do 30 czerwca danego roku (dotychczas składane były po każdym zakończonym semestrze); 
6) stypendia przyznaje Starosta Gryfiński (dotychczas była to Rada Powiatu); 
7) uproszczono procedurę opiniowania wniosków stypendialnych - prace w tym zakresie 
koordynuje Wydział Edukacji, a ostateczną listę stypendystów zatwierdza Starosta Gryfiński; 
8) dla optymalnego rozdysponowania funduszy pozostawiono progi kwotowe określające 
maksymalną wysokość stypendium przyznawanego w poszczególnych kategoriach. 
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Należy rozważyć czy stypendia artystyczne i sportowe, jeżeli miałyby nie mieć kryterium 
wymaganej średniej ocen, czy w ogóle powinny się znaleźć w uchwale dotyczącej wspierania 
edukacji uzdolnionej młodzieży? Czy też nie powinny być uregulowane na bazie odrębnych 
ustaw i w odrębnych uchwałach, ale wówczas tyczyłyby się wszystkich mieszkańców 
powiatu, którzy spełnią określone kryteria.  
 
Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że nie wie w jaki sposób można stypendium 
artystyczne uzależnić od ocen. Jeżeli ktoś wybitnie jest uzdolniony w jakiejś dziedzinie 
artystycznej to te osiągnięcia podlegają ocenie, a nie oceny naukowe. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że pragnie zwrócić uwagę na fakt, że jest 
to Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. Jeżeli w jednej uchwale zapisujemy 
stypendystów jako artystów, sportowców i uczniów uzdolnionych to jednak jest to wspieranie 
ich edukacji. Stąd brana jest pod uwagę średnia ocen jednakże taka minimalna na poziomie 
3,0, która jest do osiągnięcia dla ucznia. W innym przypadku musimy takie stypendia rozbić 
na trzy różne uchwały: edukacji młodzieży uzdolnionej, wspierającą sportowców oraz 
wspierającą osiągnięcia artystyczne. Wówczas przy sportowcach i artystach nie ma kryterium 
średniej ocen, ale jest ono dla wszystkich z terenu powiatu uczących się, nie tylko na terenie 
powiatu. Poszerzamy zakres ewentualnych stypendystów i pewnie potrzebnych będzie więcej 
środków finansowych na ten cel.  
 
Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że sportowcy mają dużo treningów i liczne wyjazdy, 
przez to traci się na innych rzeczach. Trzeba doceniać taki wysiłek fizyczny ze strony 
młodych sportowców, nie utrudniać a motywować ich. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że część komisji stałych złożyło swoje 
wnioski i przegłosowywały projekt wraz z nimi, a inne komisje ustaliły, że indywidualnie 
radni złożą swoje wnioski, które zostaną przekazane do Wydziału Edukacji celem 
zweryfikowania i opracowania nowego projektu do ponownej akceptacji przez Radę. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że nie podoba mu się 
różnicowanie średniej ocen między liceum a technikum. I trudno jest osiągnąć w liceum 
średnią rzędu 5,4.  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że kiedyś liceum miało zwiększony 
program nauczania, obecnie liceum i technikum mają ten sam program, z tymże technikum 
ma jeszcze przedmioty zawodowe. 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki powiedział, że nie podoba mu się jeszcze 
zapis stypendium sportowego zespołowego, ponieważ niektórzy zawodnicy wchodzą na 
chwilę na boisko. Zatem nie do końca stypendium należy się całemu zespołowi. Chyba że 
zespół zaszedł wysoko. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to zapis jeszcze z poprzedniego programu i pozostanie. 
 

Komisja nie głosowała nad przedstawionym projektem. 
 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
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VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2024 rok (druk nr 8/LVI); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2024 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki w sprawie zmiany w planie wydatków z przeznaczeniem na udzielenie 
dotacji dla Miasta Zielona Góra na przeprowadzenie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych w Zespole Szkół  
i Placówek Kształcenia Zawodowego w Zielonej Górze (zadania własne, finansowanie – 
środki własne powiatu), zwiększa się wydatki o 1 500,00 zł (Starostwo Powiatowe w Gryfinie 
– dysponent EK), jednocześnie zmniejsza się wydatki – 1 500,00 zł (ZSP w Chojnie). 
Wnioskiem Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie w sprawie wprowadzenia  
do budżetu dochodów i wydatków dotyczących nadpłaconych składek za ubezpieczenie 
zdrowotne za osoby bezrobotne bez prawa do zasiłku oraz zwróconych przez Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych. Nadpłaty są skutkiem rozliczenia wpłat składek do ZUS od 2010 
roku i wynikają z niedokonanych zgłoszeń podjęcia zatrudnienia przez osoby bezrobotne oraz 
nie potwierdzenia gotowości do podjęcia pracy w wymaganych terminach. Zwrócona kwota 
składek stanowi dochód Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego (zadania własne,  
finansowanie - środki własne), zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 20 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2024 rok (druk nr 9/LVI); 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2024 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych w sprawie zwiększenia planu dochodów budżetowych w związku 
otrzymanym postanowieniem Sądu Rejonowego w Gryfinie w sprawie zwrócenia dla Powiatu 
środków z depozytu sądowego dotyczących zapłaty wynagrodzenia generalnemu wykonawcy 
inwestycji pn.: „Rozbudowa Szpitala Powiatowego w Gryfinie”. Sąd w 2023 roku oddalił 
wniosek Powiatu o zezwolenie na złożenie środków do depozytu sądowego. Powiat wystąpił 
o uzasadnienie oddalenia wniosku i zwrot środków. Zwrot środków nie nastąpił do końca 
2023 roku. Jednocześnie w grudniu 2023 r. została uregulowana należność dla wykonawcy 
inwestycji z uwagi na konieczność rozliczenia projektu w instytucji dofinansowującej zadanie 
w ramach środków unijnych (Województwo Zachodniopomorskie), zwiększa się dochody  
o kwotę 375 186,50 zł. W związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami 
w sprawie zwiększenia planu wydatków z przeznaczeniem na udzielenie dotacji dla Gminy 
Banie z przeznaczeniem na przebudowę dróg powiatowych (przebudowa drogi powiatowej  
nr 1360Z Steklno-Babinek, 1422Z Babinek-Żarczyn oraz przebudowa drogi powiatowej 
1371Z Banie-Sosnowo, ul. Sosnowa w Baniach). Gmina Banie otrzymane środki przeznaczy 
na sfinansowanie wkładu własnego dla powyższych zadań w ramach przyznanego 
dofinansowania z Polskiego Ładu: Program Inwestycji Strategicznych – wartość 
kosztorysowa inwestycji ok. 1 800 000,00 zł (zadania własne, finansowanie – środki własne 
powiatu), zwiększa się wydatki o 200 000,00 zł. Wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Chojnie w sprawie zwiększenia planu wydatków z przeznaczeniem 
na zakup i montaż poza obszarem stacji transformatorowej nowej rozdzielni głównej. Zakup 
jest konieczny z uwagi na spalenie rozdzielni dotychczas funkcjonującej (zadania własne, 
finansowanie – środki własne powiatu) zwiększa się wydatki w kwocie 75 000,00 zł. W celu 
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zbilansowania uchwały kwotę w wysokości 100 186,50 zł przeznacza się na zwiększenie 
rezerwy ogólnej, zwiększa się wydatki o 100 186,50 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr III/21/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
ustalenia wysokości diet radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 10/LVI); 

 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że w związku ze stwierdzeniem 
nieważności tożsamej uchwały podjętej przez Radę w grudniu 2023 r. ze względu na to,  
że nie była opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, 
naprawiamy ten błąd ponownie przedkładając pod obrady Rady powyższy projekt uchwały. 
Dodał, że diety pozostają na dotychczasowym poziomie, uchwała wchodzi w życie  
od 1 marca 2024 r.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt wraz ze zmianą 
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
 
Ad. 5 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
- brak. 
 
Na tym 59 posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.40. 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


